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Starost: vrijeme punine koje treba otkriti
26. srpnja, na blagdan svetih Joakima i Ane, 

papa Franjo se posebno obratio mladima za 
vrijeme Angelusa: pokažite gestu nježnosti prema 
starijima, ne ostavljajte ih same. Danas, prema 
podacima UN-a, naše društvo predstavlja 10% 
starijih osoba, a do 2050. doseći će 25%. Naša je, 
dakle, civilizacija donijela prosperitet, napredak 
u nekim dijelovima svijeta, ali još nije godine 
ispunila smislom koji blagostanje daje životu.

Pandemija je svojom izolacijom istaknula tihi 
i često zaboravljeni, zanemareni ili napušteni 
svijet starijih osoba. Civilizacija napretka je, u 
stvari, s jedne strane donijela dobrobiti čovjeku 
produljenjem životnog vijeka, s druge je strane 
stvorila osjećaj ravnodušnosti prema drugima, 
izgubivši ono što u životu ima najistaknutije 
značenje, a to su odnosi. 

To nam je iskustvo otkrilo da današnja 
civilizacija nema kulture starosti. Ipak, starije 
osobe igraju najvažniju ulogu u povijesti i društvu: 
to je memorija za čovjeka i čovječanstvo.

Za nas kršćane, kako je istaknuto u Bibliji, 
starost je blagoslov, jer je to vrijeme u kojem 
čovjek dostigne puninu i mudrost (1 Kron. 29, 28). 
Sitost starosti definirana je osobnim odnosom s 
Bogom. Starije osobe su blago obitelji i zajednice, 

ljudskog roda općenito, jer predstavljaju vjernost 
u odnosu s Bogom i sami su znak Božje vjernosti, 
djelotvornosti i ispunjenja Gospodinovih 
zapovijedi.

Bog Biblije vjeruje u budućnost starijih osoba 
(Job 3,1) jer se nada, kao i svaki vjernik, da će 
starije osobe i dalje biti učenici, uvijek spremni 
raspoznavati, susresti se s Gospodinom u vjeri, 
otkriti ga u molitvi, učiniti njegovo putovanje 
rezultatom, a nikada konačnim zaključkom. 
Starija osoba je svjedok, riznica proživljene vjere, 
iskustva koje postaje mudrost, dragocjena, i koliko 
god krhka bila, čvrsta i čestita. 

Poziv našeg vremena stoga je iznijeti na 
vidjelo i vrednovati karizmu starosti, darove Duha 
koji se izlijevaju na starije i koje nam vjera pomaže 
razumjeti i voljeti. Zapamtite da stablo živi samo 
crpeći hranu iz svojih korijena.

Sveti Ivan Pavao II. jedan je od likova koji su 
najbolje znali izraziti starost kao puninu i sitost 
života, pokazujući čovječanstvu da čak i patnja 
i slabost krhkog tijela mogu postati najsnažnije 
svjedočanstvo vjere: prolaznost starijih osoba nije 
granica već milost, kao slika Kristove patnje na 
križu. (2 Kor 12,9)

s. Maria Grazia Boccamazzo, ASC
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Proslava Predragocjene Krvi
1. srpnja 2020.

Zahvaljujemo Bogu na blagoslovima koje 
nastavlja darivati svakomu od nas u našem životu 
učenika.

Danas slavimo Krv Isusovu, Krv prolivenu na 
križu da nas otkupi od grijeha i smrti.

Za slavlje smo se dobro pripremile, misleći o svim 
detaljima. Da bismo se duhovno pripremile, molile 
smo devetnicu kao zajednica, zahvaljujući također i 
smjernicama koje nam je ponudila Vrhovna uprava 
Družbe; imale smo priliku surađivati s Misionarima 
Predragocjene Krvi kao i s našim postulanticama 
i sjemeništarcima Misionara formativne zajednice 
Giovanni Merlini.

Dan je započeo euharistijskim slavljem, a večer 
smo zaključili zajedničkom večerom: zajednice 
sestara i Misionara koji su se pripremili u Miyujiu 
s raznim rekreacijskim programima. S. Rosalia 
Charles, poglavarica zajednice, pozdravila je i 
pozvala sve da budemo zahvalni Bogu koji nas je 
pozvao da slavimo ovaj svečani dan pobožnosti 
Krvi Kristovoj. Također nas je ohrabrila da nastavimo 
suradnju s Misionarima kao što su to učinili naši 
utemeljitelji Marija De Mattias i Sv. Gašpar.

Nakon večere, zahvalu su izrekli postulantice, 
sjemeništarci, svećenici a riječi zahvale uputila je 
naša regionalna poglavarica s. Lucina Johaness, 
ASC.

S. Lucina, regionalna poglavarica Tanzanije, 
započela je riječima: “Moje blago je Krv Kristova”. 
U ime regionalne uprave i ASC zajednice izrazila 
je zahvalnost Misionarima. Naša zajednica mora 
zahvaliti Bogu za naše Družbe u kojima je Bog 
ispunio svoja obećanja u našim utemeljiteljima, 
obećanja koja su povjerili nama.

U ovo vrijeme pandemije, sjemeništarci su se s 
ljubavlju i predanošću brinuli za svoje susjede, 
trudeći se svim naporima zaštititi njihove živote 
od korona virusa, svakodnevnim pranjem ruku i 
otvarajući vrata crkve s ljubavlju. Sveti Gašpar je 
govorio “učini više, učini to odmah i učini bolje”.

Sv. Marija De Mattias je naglašavala “Duše, duše, 
duše”, “u žurbi sam” jer služenje dragom bližnjemu 
zahtijeva spremnost za spas Života.

Don John Greyson, CPPS, regionalni savjetnik 
i rektor sjemeništa, čestitao nam je na pripremi 
proslave Predragocjene Krvi, koja nas, zbog tajne 
koju slavimo, svrstava u središte sveopće Crkve. 
To također ukazuje na odgovornost koju imamo u 
Crkvi kao redovnička obitelj.

Zahvaljujemo Bogu na mogućnosti koju nam 
pruža da činimo dobro, da to brzo i bolje učinimo. 
Brz i jednostavan način učiniti dobro je djelovati u 
poslušnosti.

Od sva tri zavjeta - siromaštvo, poslušnost i 
čistoća, poslušnost je temelj ostalih. Ako ne niste 
poslušni, ne činite dobro. U dopisivanju svete 
Marije De Mattias i don Giovannija Merlinija vrlo 
često se susreće kako ju duhovni vođa podsjeća da 
se “trudi činiti i dobro i da to čini u molitvi”. Marija 
De Mattias je odgovorila: “Vršit ću Božju volju”.

s. Alphonsina Alexandri, ASC
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Bog na sve molitve odgovara na tri načina: “Da” 
jer to zaslužujete; “Ne”, jer zaslužujete bolje, i “Ne 
još”, jer najbolje tek dolazi.

Božja dobrota je snaga koja mijenja stvari za 
nas. Svi smo njegovom naklonošću spašeni. Spasiti 
se znači biti zaštićen, sačuvan, izliječen i cio. Božja 
naklonost pokriva svako područje našeg života. 
Svojom milošću pobrinuo se za sve što je potrebno: 
duh, dušu i tijelo.

Potraga za zaposlenjem pomalo je poput 
prelaska pustinje. A samo Bog zna koliko će taj 
put trajati. Nezaposlenost je vrlo često teško 
proživljavati. U Prvoj Petrovoj poslanici 5,7 “Svu 
svoju brigu povjerite njemu, jer se on brine za vas“  
Filipljanima 4, 19 “Da se ne obeshrabrimo.” Bog je 
taj koji osigurava vaše potrebe, kako kaže Božja 
riječ.

Da, drage sestre i prijatelji, ovo je također 

moje iskustvo. Koristim priliku da zahvalim Bogu i 
posvjedočim za njegov dar mom nećaku da dobije 
posao. Vjerujem da se ovo dogodilo po zagovoru 
časnog Ivana Merlinija. Vjerujem da će Bog dati sve 
u savršenom roku jer je suveren.

Još jedno čudo o kojemu želim svjedočiti 
dogodilo se jednom od braće našeg učitelja koji 
je bolovao od bolesti jetre. Jetra mu je bila skoro 
80% oštećena. Čak su i liječnici odustali. Žarko i s 
pouzdanjem sam molila časnog Ivana Merlinija da 
ga spasi iz ove situacije. Danas je potpuno izliječen 
i živi svoj uobičajeni život. Doista zahvaljujem 
Bogu jer je obećao da će se brinuti za nas, brinući 
se o našoj budućnosti. Luka 12, 32 “Ne boj se, malo 
stado: svidjelo se Ocu vašemu dati vam Kraljevstvo.” 

Hvala ti, Gospodine, na tvom super prirodnoj 
neovisnosti i tvojoj savršenoj Providnosti.

s. Siji Madapallikadu, ASC

Moje osobno svjedočanstvo o Božjoj milosti
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PAULINA Pontes, mala, snažna, puna odlučnosti, 
bila je Klanjateljica Krvi Kristove, zaljubljena u Božju 
riječ!

S njom sam imao misionarsko iskustvo tijekom 
korizme u godini moje pripreme za svećeničko 
ređenje (Amazonija, Brazil, 25. travnja 1976.).

Svakog petka u zoru odlazili smo zajedno, vršeći 
pokoru, u četvrt Chagas Aguiar (mjesta: Coari, u 
zapadnom središnjem dijelu države Amazonije), 
gdje su radile sestre ASC.

Izlazeći iz kapelice Gospe od Brze Pomoći, koju 
je nedugo prije toga izgradio o. Miguel Macintosh, 
Redemptorist, prošli smo blatnjavim ulicama, 
zaglavivši se u rupama i izašavši na suho...

Paulina je cijenila moj žar prema Svetom pismu, 
osobito tijekom biblijskih krugova “Carlos Mesters”, 
proživljenih s bratom Simoneom u Manacapuruu, 
AM.

Obrađene teme bile su: Opraštanje, Krštenje 

i Pomirenje, kroz knjižicu “Ključ Biblije”, u potrazi 
za ključnim riječima kao što je VODA. Pomagali 
smo jedni drugima u “Obredu krštenja” obavljajući 
sakramentalnu službu koju je Paulina već koristila 
u drugim područjima Misije.

Paulina je iskoristila priliku svjedočiti među tim 
jednostavnim ljudima. Krštenje sam osjećao poput 
kiše, poput vode koja teče iz hrama što je mnogim 
ljudima uklonilo nedostatak vjere i učinilo da se 
nada rodi u novi Uskrs koji će uskoro doći.

Na povratku kući nastavili smo razgovarati s 
mnogim ljudima o tim temama. Ovo vrlo duboko 
iskustvo bilo je snaga za moje svećeničko ređenje.

Želim reći da je s. PAULINA bila misionarka koja 
me naučila biti s ljudima i svoje buduće svećeništvo 
doživljavati kao služenje.

Zahvaljujem ti, Gospodine, na velikom dobru 
koje je sestra Paulina posijala u našoj sredini.

Nelson Peixoto

Paulina, misionarka u jutarnjim satima

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Azija

Regija Indija

Kontinentalno podrucje: Amerike
Regija Manaus
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Regija SAD

Povjerenje u Božje djelo

Ritam našeg života u posljednjih nekoliko mjeseci uvelike se razlikovao od uobičajenog. U većini 
slučajeva sve se usporilo. Možemo imati sastanke, ali sva putovanja su na čekanju. Neki projekti se 
odvijaju, dok su drugi, zbog virusa, “na čekanju”. Kad se naša rutina ovako promijeni, počinjemo se pitati 
što bismo trebali učiniti.

Neki od nas ovih dana, često su angažirani s dezinfekcijom svega zbog virusa kojega ne možemo 
vidjeti niti razumjeti.

Sjećam se da me je kao sveučilišnu studenticu krajem šezdesetih, s. Delphine Schmidt predstavila 
Teilhardu de Chardinu, SJ, tijekom tečaja filozofije. Svidjela mi se njegova poezija, ali trebalo mi je puno 
više vremena da cijenim njegovu poruku. U svojoj knjizi “Srca u plamenu”, piše:

Iznad svega, uzdajte se u Božje sporo djelo
Prirodno smo nestrpljivi u svemu

doći do kraja bez odgađanja.
Htjeli bismo preskočiti ispit.

Radujemo se što smo na putu prema nečemu
nepoznatom, nečemu novom.

Ipak je to zakon svakog napretka
kojeg obavljate prolazeći
neke faze nestabilnosti

a to može potrajati dugo.
Samo je Bog mogao reći što je taj novi duh

koji se postupno formira u vama.
Povjeruj svome Bogu 

da te njegova ruka vodi,
i prihvati tjeskobu osjećaja sebe
u neizvjesnosti i nepotpunosti.

Ako nastojimo integrirati naše nedavne proslave Uskrsa, Uzašašća i Pedesetnice s Teilhardovim 
riječima i našim iskustvom boravka kod kuće, nekako bismo trebali integrirati snagu tih proslava s 
jamstvom mira u Svetim pismima i Teilhardovim sjećanjem da se Božje vrijeme razlikuje od našeg.

Bog je vrlo aktivan u našim srcima i dušama tijekom ovog neobičnog razdoblja našeg života. Dana 
nam je prilika da prakticiramo strpljenje, da poredamo svoje prioritete i eksperimentiramo s novim 
načinima molitve, divljenja i učenja. Važno je razmisliti o našim osjećajima zbunjenosti, dosade, gubitka, 
to je normalno da želimo da se stvari vrate u normalu, čak i kada znamo da to nije slučaj, frustrirani smo 
zbog drugih a ustvari radi se o nama i našim potrebama. 

Budite dobri prema sebi i vjerujte u polagano Božje djelo. Budite ljubazni prema drugom koji 
doživljava istu nestabilnost kao i vi. Budite nježni.

s. Vicki Bergkamp, ASC

Iz ASC svijeta



Centar za potporu useljenika u Wichiti 
(Immigration Support Services Network) 27. lipnja 
obilježio je Mjesec kulture i baštine migranata, 
programom priznanja pojedinaca i skupina s tri 
nagrade za usluge i sedam stipendija.

Jedna od nagrada za usluge pripala je službi 
gostoprimstva Klanjateljica Krvi Kristove. Sestra 
Patty Owens, administrator Wichita Centra Greg 
Lohkamp i sestra Fran Schumer prihvatili su nagradu 
u ime Odbora za dobrodošlicu i svih ASC koje su 
omogućile ovo služenje.

s. Fran Schumer, ASC 

ASC prepoznate po službi gostoprimstva

Blokirani krug zajedništva
Dvije žene su došle obnoviti svoje zavjete.
siromaštvo, čistoću i poslušnost 
na još jednu godinu. Samo dvije, 
ali to je bila snaga: tamo s njima; ovdje s nama,
sve Klanjateljice Krvi Kristove ponovno su se ujedinile
virtualno zbog izolacije.

Nismo ih mogle zagrliti kako smo željele,
pa smo ih držale čvrsto u svojim srcima,
susrećući ih iz svih krajeva, s istoka i zapada,
iz centra - čak i iz Rima - moleći se Bogu 
istim riječima;
podržavajući ih za budućnost kao što smo to činile u prošlosti.

Možemo ostati izolirane, zbog nemogućnosti da se okupimo;
ali dok god živimo, ostat ćemo vjerne svojim zavjetima;
i bez sumnje znamo da
ni ova pandemija ni bilo koja druga vrsta
virusa tijela ili srca ne može uništiti 
Moć koja je izvor našeg kruga zajedništva.

                                                                                          s. Clare Boehmer, ASC

Regija SAD
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Prezentacija knjige “Dajem vam dio svoje snage”

U nedjelju koja je upravo prošla, došlo je 
mnogo naroda na proslavu blagdana Gospe od 
Carmine (Karmela) u Piaggeu, u skladu s, naravno, 
anticovid propisima.

Povod, blagdan Madone del Carmine - 
prekrasna crkva potječe iz osamnaestog stoljeća 
- koja se ove godine nije mogla obogatiti 
tradicionalnom povorkom, međutim, doživjela je 
poseban trenutak misom na otvorenom, koju je 
slavio župnik Castelplania don Mariano Piccotti, a 
nakon toga predstavljanje najnovijeg književnog 
djela Anna Marije Vissani, knjige „Dajem vam dio 
svoje snage“, ženskih portreta  ‘900.

Prezentacija se odvijala čitanjem nekoliko 
stranica naizmjenično između Cristine Corsini i 
Noemi Donati i izvođenja glazbenih djela, koje su 
predložili Giordano Tittarelli, klavijature, i Michele 
Luminari, glas i gitara.

Autorica je sama objasnila da je razlog objave 
to što je “tijekom prvih tjedana zatvaranja osjetila 
neograničenu tugu kad je vidjela lijesove koji su iz 
dana u dan ispraćali na groblja i kremiranje”.    

U pismu upućenom Sergiu Mattarelli, Anna 
Maria Vissani, između ostalog, naglašava kako ju 
je „dirnula vaša osjetljivost i bol zbog nestanka 
mnogih starijih ljudi tijekom ove pandemije”.

“Sjećam se s divljenjem što ste u ožujku 
napisali svom njemačkom kolegi Frank-Walteru 
Steinmeieru: “Ovdje je na mnogim područjima, 
s toliko žrtava starija generacija desetkovana, 
sastavljena od ljudi koji su referentna točka za 
najmlađe, ne samo u liječenju bolesti, nego i u 
svakodnevnom životu.

Hvala vam puno! U noći “ostanimo doma” 
vidjeli smo kamione s lijesovima;  virus je zapečatio 
živote mnogih djedova i baka. Vaš moralni stav, 
dragi predsjedniče, zajedno s papom Franjom, 
bili su čvrste reference svima u ovom iskušanom i 
krhkom društvu». 

Događaju su nazočili i gradonačelnik Fabio 
Badiali i vijećnica Roberta Casali. (p.n.)

Pino Nardella

sestre Anna Marije Vissani

Kanonska vizitacija - Regija Italija
U našoj ASC zajednici u Villaputzuu doživjele 

smo kanonsku vizitaciju od 26. do 28. srpnja. 
Vrijeme čekanja, koje je prethodilo vizitaciji, 
pogodovalo je pripremi naših srca za dobrodošlicu. 

Bilo je to vrijeme milosti, u kojem sam po drugi 
put doživjela Božji prolaz u svom životu, u svojoj 
zajednici, danas, sada. Smatram darom da imamo 
priliku izreći sebe u konkretnoj stvarnosti u kojoj 
živimo svoju posvetu, svoju karizmu, u zajednici.

Vrijeme provedeno u slobodi i sestrinstvu 
sa sestrom Nadijom i sestrom Wieslawaom, bio 
je to dar. Stvorena je prekrasna atmosfera među 
nama, jednostavno dijeljenje svakodnevnog 
života i dubokog slušanja riječi Božje, nas samih i 
stvarnosti. Riječ nas je potakla na dublje zajedništvo 
kako bismo postale sve više svjedočanstvo Dobrih 
Vijesti koje su dotakle naš život.

Sjetila sam se svih trenutaka blagoslova koje 
sam iskusila u svojoj zajednici.

Osjećala sam se kao mala škrinja koji u sebi 
nosi vrlo dragocjeno blago: karizmu obilježenu 
Krvlju Jaganjčevom. Upravo me taj dar čini 
dijelom sjajne grupe žena koje širom svijeta vrše 
zajedničko poslanje u Crkvi, surađujući s Kristom 
u otkupiteljskom djelu, kroz službe evangelizacije 
i promicanja ljudskosti (usp. VŽ 3).

Neka Krv Kristova zadrži naša srca u 
neprekidnom procesu zajedništva, tako da naše 
zajedničko življenje u sestrinstvu bude doista 
proročki znak i svjedočanstvo svijetu koji se bori 
u prihvaćanju različitosti... Tako ćemo postati 
Evanđelje koje još uvijek svijet očekuje ...

Neka bude zajedništvo u Kristu!
s. Lirie Mëhilli, ASC

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Europa

Regija Italija



Kao dodir srca

Regija Italija

Konačno, nakon 5 mjeseci čekanja i nakon 
raznih odgađanja zbog događaja povezanih s 
Covidom-19, 16. srpnja 2020., na blagdan Djevice 
od brda Karmela, započela je kanonska vizitacija 
ASC zajednice San Giovanni Rotondo. S velikom 
radošću dočekale smo Vrhovnu poglavaricu sestru 
Nadiju Coppa i Vrhovnu savjetnicu sestru Bridget 
Pulickakunnel.

Doživjele smo intenzivan trenutak u zajednici 
tijekom kojeg je s. Nadia naglašavala potrebu da 
se brinemo za jedinstvo izvan granica pripadnosti, 
jer samo rastom kao jedno “Tijelo” možemo krenuti 
prema budućnosti. Jedinstvo kojem svi trebamo 
težiti mora uzeti u obzir RAZLIČITOST kultura ASC 
i potrebno je žurno usredotočiti se na neotuđive 
vrijednosti redovničkog života i kao što nam E. G. 
predlaže da Evanđelje s radošću prenosimo svijetu 
i egzistencijalnoj periferiji naših zajednica.

Pozvane smo ponovo krenuti od želje da 
budemo „svjedoci, a ne učitelji“ svjesne da 
promjene ne donosi Uprava ili Poglavarica, nego 
svatko od nas konkretno je pozvan živjeti Evanđelje 
u svijetu, u zajednici, bez straha od različitosti.

Poglavlje svetog Pavla Filipljanima ponuđeno 
nam je kao poticaj da u zajedništvu prijeđemo od 
ja do nas, od ja do Boga. U vezi s tim, uz pomoć 
sestre Bridget molile smo i dijelile na odlomku iz 
Fil 2, 2-5, pitajući Gospodina: “Što želiš od mene?” 
i preuzele konkretno opredjeljenje za poslanje u 
srcu zemlje, u zajedništvu. 

Molitva i dijeljenje, rasprava, bratski agape i 
međusobni razgovori bili su kao Božja nježnost u 
srcu svake pojedine.

Hvala, s. Nadia i s. Bridget, što ste svjedočile 
o jedinstvenoj i osobnoj Božjoj ljubavi prema 
njegovim stvorenjima.

Slava Krvi Kristovoj!

s. Rosalba Facecchia, ASC

7
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Regija Italija

Prošlo je 6 mjeseci otkako je korona virus na silu 
ušao u naš život, mijenjajući naš ritam, naše navike 
i način odnosa prema drugim ljudima. Savršeno 
se sjećam senzacija koje sam iskusila  tih dana: 
strah od zaraze, očajna potraga za dezinfekcijskim 
gelovima, rukavicama, maskama, potrebnim 
socijalnim distanciranjem ... nema više rukovanja, 
nema posjeta rodbini, nema više zagrljaja ...

U mojoj obitelji smo jako povezani, ja sam vrlo 
bliska s roditeljima i bratom, na isti način vezana 
sam i za svoje ujake i rođake. Tu čvrstu vezu stvorili 
su stupovi naše obitelji, moji baka i djed, i imamo 
sreću da je još uvijek s nama naša 88-godišnja baka 
Gina.

Na dan svetih Joakima i Ane, papa Franjo 
poručio je mladima da ne ostavljaju starije osobe 
same “Oni su naši korijeni, a drvo odvojeno od 
korijena ne donosi plod.” I to je stvarno tako, u 
ovom smo se razdoblju na sve načine trudili da se 
naša baka osjeća dobro, ona koja je veći dio svog 
života posvetila svojoj djeci i unucima.

Nažalost, ona pati od prilično uznapredovalog 
oblika senilne demencije, pa se može reći da za 
nju korona virus nikada nije niti postojao, ali iz 
dana u dan se nalazila u stvarnosti da je nitko nije 
išao posjetiti, više nije vidjela svoju djecu a kamoli 
unuke, to je u njoj stvorilo veći osjećaj gubitka i 
zabrinutosti.

Srećom, uz sebe je imala stalnu osobu 
koja se brinula o njoj, a kad je to bilo 
moguće, u skladu s pravilima i na sigurnoj 
udaljenosti, odlazila su k njoj djeca koja 
žive u istoj zgradi.

Nekoliko puta smo telefonirali, 
pokušavajući joj pokazati svu naklonost 
i ljubav, bilo je teško, ali srećom do sada 
je sve dobro prošlo, a sada, uz mjere 
opreza napokon se možemo okupiti 
s bakom i pokazati joj još jednom da 
nikada neće biti sama.

Definitivno, mislim da su naši 
djedovi i bake čisto zlato. Ovaj nam 
je virus pokazao još više važnost stiska 
ruke, poljupca, zagrljaja ... pokazao nam 
je da je čovjek krhak pred prirodom, pa 

mislim da je vrijeme da 
vratimo našim bakama 
i djedovima svu ljubav 
koju su nam pružali 
tijekom godina, sve 
vrijeme koje su nam 
posvetili, ali prije svega, 
vjerujem da nam je ovaj 
virus dao do znanja da se 
moramo brinuti za njih, 
u njihovoj krhkosti, kao 
što su to  oni činili s nama 
kad smo bili mali i krhki.

Debora Brunetti
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Drage sestre, želim podijeliti s vama svoje 
iskustvo s tečaja duhovnosti u Italiji. Proteklo vrijeme 
bilo je svima teško zbog Covida 19. U početku se 
činilo da bi organizacija seminara bila nemoguća, 
jer je situacija u zemlji bila opasna, svi su se bojali. 
Nakon dva mjeseca našeg boravka, nesigurnosti i 
čekanja na povratak, naše sestre iz CIS-a organizirale 
su formacijski tečaj o našoj duhovnosti, koji je 
bio vrlo zanimljiv i dubok, na temu „ASC karizma: 
plamen za novi život...”

Samo su četiri mlađe sestre sudjelovale na ovom 
tečaju: dvije iz regije Wroclaw, ja - Nadzeya- i Tatiana, 
Gaudensia iz Tanzanije, 
Katty iz Perua zajedno s 
našim sestrama koje su 
vodile seminar, s. Barbara 
(Italija), s. Toni (Sjedinjene 
Države), s. Rani (Indija).

Bilo je to prekrasno, 
interkulturalno i 
međunarodno iskustvo. 
Zajedno smo učile kako 
postati zajednica dijaloga 
uz poštovanje nas samih 
i drugih, želeći gledati 
u budućnost s nadom. 
Program je bio intenzivan, 
ali lijep i bogat. Imale smo 
predavanja i dijeljenje sa 
sestrama širom svijeta putem mrežnih konferencija. 
S. Nadia Coppa i ostale članice Vrhovne uprave 
pratile su nas molitvom i dijeljenjem iskustava.

Proživjele smo prekrasno iskustvo duhovnih 
vježbi u Acutu tijekom kojih smo dotaknule našu 
svetu povijest. Naša nas je Utemeljiteljica cijelo 
vrijeme pratila; pozvala nas je i svakoj od nas pružila 
priliku da iskusimo njezinu blizinu, brigu i majčinsku 
ljubav, kako je na početku rekla s. Toni.

Bilo mi je važno iskustvo internacionalnosti. 
Svjesna sam da pripadam međunarodnoj družbi, 
ali seminar mi je pomogao da osobno upoznam 
naše sestre iz različitih dijelova i osjetim jedinstvo. 
Također sam produbila svoje znanje i upoznala 
veličinu naše svete Utemeljiteljice koja, dok je bila 
djevojčica nije izlazila iz kuće, nije znala čitati ni 
pisati, ali zahvaljujući poslušnosti nadahnuću Duha 
Svetoga, zapalila je plamen karizme Krvi Kristove 
i nastavlja ga paliti po cijelom svijetu. Sestre smo 
svih rasa, plemena i naroda. Imamo divnu priču o 
svetosti sestara širom svijeta i želimo pisati svetost 

svojim životom.
Za ovo lijepo iskustvo 

vrlo sam zahvalna sestri 
Ewi Kleps, regionalnoj 
poglavarici, i svim 
sestrama koje su nas pratile 
molitvom i zanimanjem 
i koje su nas zamijenile 
u našim službama. 
Izražavam zahvalnost sestri 
Nadiji Coppa,Vrhovnoj 
poglavarici, i njezinom 
Vijeću, te sestrama CIS-a 
za organiziranje seminara, 
sestri Nicli Spezzati, 
regionalnoj poglavarici 
Regije Italija, te sestrama 

koje su me dočekale u zajednici Viterbo. Stvarno 
sam se osjećala kao da smo prava obitelj koja mi 
pomaže i koja je bila ljubazna prema meni. Nosim 
sve Klanjateljice u svom srcu, sjećajući ih se u molitvi.

s. Nadzeya Rahytskaya, ASC

Svojim životom želimo pisati svetost

Regija Wroclaw

Iz ASC svijeta
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Regija Zagreb

Klanjateljice Krvi Kristove Regije Zagreb 
na svom su Izbornom saboru 3.-5. srpnja 2020. 
u Zagrebu, izabrale regionalnu poglavaricu i 
savjetnice za službu na pet godina (2020. – 2025.).

Novoj regionalnoj poglavarici i savjetnicama 
želimo Božji blagoslov i uspjeh u odgovornoj službi 
koju im zajednica povjerava.

Drugo zasjedanje IV. izbornog regionalnog 
sabora Klanjateljica Krvi Kristove Regije Zagreb 
započelo je u samostanskoj kapelici svečanim 
euharistijskim slavljem koje je predslavio fra 
Tomislav Glavnik, OFM Conv., moderator Sabora. 

Na zasjedanju su sudjelovale 34 članice te 
Vrhovna poglavarica s. Nadia Coppa i Vrhovna 
savjetnica s. Matija Pavić. S. Ana Marija Antolović, 
regionalna poglavarica i predsjednica Sabora, 
uputila je srdačnu dobrodošlicu i otvorila 
zasjedanje Sabora. S. Nadia je prenijela pozdrave, 
molitve i dobre želje članica Vrhovne uprave i 
svih sestara Družbe te poželjela da Sabor vodi 
Duh Sveti. Zasjedanje su vješto vodile i animirale 
članice Povjerenstva Izbornog regionalnog sabora: 
s. Marijana Pintarić, s. Bernarda Krištić, s. Mirjam 
Kuštreba i s. Laura Cukar.

S. Nadia Coppa i fra Tomislav, moderator, 
nadahnutim riječima su pomagali sudionicama 
u njihovu odgovornom radu. Potaknuli su nadu i 
pozitivan pristup životu i vitalnosti Regije unatoč 
krhkosti koja je dio naše ASC stvarnosti. Ovaj pristup 
stvorio je ugodno duhovno ozračje i zajedništvo 
među sestrama.

Vrhovna poglavarica je pred članicama Sabora 
potvrdila izbor regionalne poglavarice i regionalnih 
savjetnica, a novoizabranoj regionalnoj poglavarici 
predala pečat Regije uz prigodne riječi i čestitku. 

Novoizabrano Vijeće Regije Zagreb za razdoblje 
2020.-2025. služit će sestrama Regije u sastavu: 

S. ZDRAVKA LEUTAR, regionalna poglavarica
S. ANA LIPOVAC, regionalna savjetnica
S. MARIJA PRANJIĆ, regionalna savjetnica
S. VESNA ABRAMOVIĆ, regionalna savjetnica

Nakon izbora, sestre su na vrlo kreativan način 
izrazile svoj „san“ o Regiji Zagreb u obliku lanca koji 
nas međusobno povezuje i simbola pripadnosti ASC 
zajednici. Mlade sestre izvele su dirljivi ples u koji su 
simbolično uključile sestre novoizabrane Regionalne 
uprave. 

Svečanost primopredaje dužnosti regionalne 
uprave Klanjateljica Krvi Kristove Regije Zagreb 
održana je 11. srpnja 2020. u regionalnoj kući u 
Zagrebu, Tuškanac 56.

Pedesetak sestara iz Regije, poštujući 
epidemiološke mjere, sudjelovalo je u svečanosti 
primopredaje tijekom koje su novoizabrana 
regionalna poglavarica i novoizabrane regionalne 
savjetnice preuzele dužnost služenja Regiji u 
petogodišnjem mandatu. Službu tajnice vršit će s. 
Damjana Kovačević, a službu ekonome s. M. Anita 
Ferketin.

Sestre su izrazile zahvalnost prethodnoj 
regionalnoj poglavarici sestri Ana Mariji Antolović i 
regionalnim savjetnicama sestri Ceciliji Milković, sestri 
Tomislavi Ćavar i sestri Danijeli Anić.

Nakon riječi blagoslova i čestitki, regionalna 
poglavarica s. Zdravka Leutar obratila se sestrama, te 
između ostaloga zahvalila na iskazanom povjerenju 
ističući da to povjerenje želi opravdati služeći Regiji u 
poniznosti srca s ostalim članicama Uprave. Pozvala 
je sestre na suradnju, dijalog i komunikaciju na putu 
duhovne preobrazbe svake sestre, zajednice i Regije.

Slavlje se nastavilo oko stola pripremljenog u 
dvorištu gdje se blagovalo bogatstvo darova i dijelilo 
radosno zajedništvo.

s. Bernarda Krištić, ASC

Izborni regionalni sabor 
i primopredaja dužnosti 

regionalne uprave

Iz ASC svijeta
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Da bismo razumjeli uključenost Crkve u 
pitanja pravde, mira i integriteta stvorenoga (JPIC), 
moramo se vratiti na Drugi vatikanski Sabor (1965.), 
kada je u pastoralnoj konstituciji Gaudium et Spes 
br. 90 izražena želja za stvaranjem instrumenta 
u službi sveopće Crkve za promicanje napretka 
u siromašnim zemljama i socijalne pravde među 
narodima.

Nakon objavljivanja enciklike pape Svetog 
Pavla VI., Populorum Progressio, o napretku naroda 
(1967.), osnovano je Papinsko vijeće za pravdu i 
mir. Papa je u svom pismu Octogesima Adveniens 
prepoznao žeđ za pravdom i mirom prisutnima u 
svakom čovjeku i koja traži da bude zadovoljena 
(br. 48).

Čak i izvan Crkve, ljudi dobre volje rade na 
tome da otvore putove za rast u pravdi i s njima 
smo pozvani surađivati. Godine 1971. Biskupska 
sinoda o “Pravdi u svijetu” izjavila je u završnom 
dokumentu da je “rad za pravdu sastavni je dio 
poslanja evangelizacije Crkve”.

Od tada su osnovana mnoga povjerenstva za 
pravdu i mir u biskupijama i redovničkim družbama. 
Razvoj socijalnog nauka Crkve tijekom sljedećih 
pontifikata poticao je na tu obvezu. Zapravo smo i 
mi ASC uvijek davale prostora tim pitanjima tijekom 
naših Vrhovnih sabora, Kongresa, Proširenih Vijeća i 
Regionalnih sabora.

Duhovnost Krvi Kristove nas poziva i šalje da se 
brinemo za stvoreno. Naša izmučena zemlja znak 
je vremena, zov krvi na koji moramo odgovoriti. 
Poziva nas da razvijemo novu osjetljivost, drugačiji 
način produbljivanja odnosa s Bogom, s drugima, 
sa sobom i stvorenim. 

Naslov naše Družbe „Klanjateljice božanske 
Krvi“ podsjeća nas da moramo biti spremne dati 
svoj život svima koji ga trebaju. Tako da božansku 
krv svi slave i blagoslivljaju i donose plodove 
spasenja za sve. Sveta Marija De Mattias piše: “Bog 
želi da Predragocjena Krv bude u srcima svih” 
(Pismo 258)

Ova skromna Družba koja živi i djeluje pod 
slavnim naslovom predragocjene Krvi Isusa Krista, 
sama mora poprimiti oblik i model žive slike one 
božanske ljubavi s kojom je ta krv prolivena i koja 

jest vidljivi znak, izraz, mjera i jamstvo. To je simbol 
Ljubavi, Života, oslobođenja i milosti, ali i onog 
lijepog poretka što ga je veliki Sin Božji došao 
uspostaviti na zemlji svojom Božanskom Krvlju. (VŽ 
1,2,3). 

Za Mariju De Mattias svaka je osoba bila vrlo 
dragocjena jer je otkupljena Isusovom Krvlju. 
Ona je vježbala poniznost, strpljivost, povjerenje, 
poslušnost, duh klanjanja i nadasve dobrotvornu 
ljubav. Duhovnost Krvi čini nas osjetljivijima na 
vapaj krvi, što nas potiče da odgovorimo na suze 
nevine krvi, tako raširene u današnjem svijetu. 
Trenutno je više od 50,8 milijuna raseljenih ljudi 
prisiljenih napustiti svoje domove zbog sukoba, 
nasilja ili progona. Raseljeni ljudi žive u vrlo teškim 
situacijama jer se bore da pronađu sigurnost u 
zemlji podrijetla ili nisu u mogućnosti doći i prijeći 
međunarodnu granicu kako bi zatražili status 
izbjeglice.

U ovom razdoblju COVID-a 19, ova ionako 
ranjiva skupina je u najvećem riziku, te im je 
potrebna zaštita njihovih vlada. Ova nas situacija 
potiče na razmišljanje o pomacima u vlastitim 
srcima te o tokovima u našim ekonomskim i 
političkim sustavima. Pohlepa je sposobna brzo 
isprazniti naša srca od suosjećanja. Duboko u 
srcu znamo da nas briga za druge - a ne njihovo 
iskorištavanje - čini uistinu ljudima.

A ti, što možeš učiniti?
Papa Franjo već 5 godina traži od nas da slavimo 

Laudato Sì. To je lijepa prilika da se pridružimo 
Vremenu Stvorenoga koje se svake godine 
ekumenski obilježava diljem svijeta od 1. rujna do 
4. listopada. Kršćani se ujedinjuju u zajedničkoj 
molitvi i zajedničkom djelovanju brinući za naš 
zajednički dom. 

Kao prvi korak pozivamo vas da posjetite 
SeasonOfCreation.org. gdje imate na raspolaganju 
mnogo sredstava za primjenu Laudato Sì u svojim 
zajednicama.

 s. Rany Padayattil , ASC

Naše opredjeljenje za pravdu, mir i integritet stvorenoga
S. Rany Padayattil dijeli sadržaj svoje teze: Sve je jedno: duhovnost Krvi Kristove i Stvaranja, koju je 

predstavila na Sveučilištu Gregoriana, 19. svibnja o.g.

Prostor za JPIC/VIVAT
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Kalendar Vrhovne uprave

5. rujna: Vrhovna uprava sastaje se s upravom Regije Italija na završetku kanonske vizitacije
20.-25. rujna: s. Bridget Pulickakunnel sastaje se s Komisijom za reviziju Vlastitog prava

Redovnički zavjeti
8. kolovoza 2020.

Prvi redovnički zavjeti – Regija SAD 
s. Sarah Harbaugh

20. kolovoza 2020.
Prvi redovnički zajveti – Regija Manaus 

s. Maria Neurice Silva de Oliveira
s. Jandervânia Serrão dos Santos

Prvi redovnički zajveti – Regija India 
s. Wilma Shalini Crasta

15. rujna 2020.
65. obljetnica redovničkih zavjeta

Regija SAD –Centar Ruma 
s. Marilyn Janson

s. Mary Evelyn Nagle
s. Jacinta Willenborg

70. obljetnica redovničkih zavjeta
Regija SAD – Centar Ruma 

s. Anne Irose
75. obljetnica redovničkih zajveta

Regija SAD – Centar Ruma 
s. Frances Newton

NAŠE ČESTITKE I  NAŠA MOLITVA

Rođendani:
slavimo život

40 godina
s. Saida Pérez Pocoata                              07. 09. 1980   SAD
50 godina
s. Devota Jonas Hanai                              13. 09. 1970   Tanzanija
60 godina
s. Suely Garcia dos Anjos                        08. 09. 1960   Manaus
s. Ewa Piwońska                                           11. 09. 1960   Wrocław
70 godina
s. Krystian Bedryjowska                          01. 09. 1950   Wrocław
s. Angelina Sesar                                         02. 09. 1950   Zagreb
s. Sylvia Chacón                                           18. 09. 1950   SAD
s. Maria Vara                                                  13. 09. 1950   Italija
80 godina
s. Iolanda Di Mucci                                     16. 09. 1940   Italija
s. Marija Ćosić                                               17. 09. 1940   Zagreb
s. Małgorzata Braszko                              23. 09. 1940   Wrocław
90 godina
s. Mary Rachel  Lawler                              09. 09. 1930   SAD
s. Arcangela Vincitorio                             11. 09. 1930   Italija

Preselile su
u kuću Očevu

22. 07. 2020              s. Antonietta Summa                Italija
27. 07. 2020              s. Laura Goeckner                       SAD
02. 08. 2020              s. Santina Iori                                  Italija
10. 08. 2020              s. Sara Mastrantonio                  Italija
16. 08. 2020              s. Michelina Santoro                  Italija
21. 08. 2020              s. Lucia Massa                                 Italija
26. 08. 2020              s. Tereza Gabrić                             Zagreb

U Druzbi

Međunarodno glasilo
Klanjateljice Krvi Kristove

Vrhovna uprava
Via Maria De Mattias 10, I - 00183 Roma

Godina XXII. - br. 8, rujan 2020.

Uredništvo:
Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Debora Brunetti

Prijevod
s. Klementina Barbić - hrvatski

s. Betty Adams - engleski
s. Anastazia Floriani - kiswahili

s. Bozena Hulisz - poljski
s. Clara Albuquerque - portugalski

s. Miriam Ortiz - španjolski
s. Johanna Rubin - njemački


